
سهم مسئولان 
در توليد آسيب ها و چالش هاي اجتماعي 

آيا مسئولان در سطوح مختلف، به دنبال واكاوي سهم خود در پديدآيي 
آسيب ها و چالش هاي اجتماعي هستند؟ در تمام اخبار و گزارش هاي   
حادثه تلخ روز شنبه هفته جاري در متروي شهرري، تصريح شده كه 
ضارب حالت عادي نداش��ت و از تعادل روحي برخوردار نبود. حمله ور 
شدن با سلاح سرد به چندين مسافر در ايستگاه مترو از سوي فردي كه 
حالت عادي ندارد، مي تواند در جاي جاي تهران و هر جاي ديگر از كشور 
تكرار شود. چرا؟ اين حادثه امكان تكرار دارد، همانطور كه حادثه تلخ تر و 
جانخراش قتل كودك مظلوم اردبيلي مي تواند در جاي ديگر تكرار شود! 
پرونده قتل آتنا اصلاني كه اكنون  همه را متأثر كرده و رئيس دستگاه 
قضا براي سرعت بخش��يدن به رس��يدگي قضايي آن ورود به موضوع 
نموده، نه اولين پرونده از اين نوع است و نه آخرين پرونده خواهد بود. هر 
از چندي حوادثي دلخراش از اين نوع، همه را تكان مي دهد، اما كمتر به 
فكر چاره جويي براي جلوگيري از تكرار حوادث مشابه هستيم. قتل هاي 
سريالي كه هر از چندي در گوش��ه اي از كشور اسلامي ما رخ مي دهد، 
چه دلايلي دارد و زمينه هاي پديدآيي اين جنايت ها چيس��ت؟ قضيه 
ستايش در پاكدشت، كه آن هم پرونده اي دلخراش دارد، چه عواملي در 

پديدآيي اش دخيل بودند؟
آيا مس��ئولان كش��ور و كارگزاران نظام، تا به حال فكر كرده اند كه در 
توليد آسيب ها و چالش هاي اجتماعي زمينه س��از براي پديدآيي اين 
قبيل جنايات، داراي سهم و نقش هستند؟ به طور قطع اگر چنين فكر 
كنند، بايد خواب از چشمان آنان ربوده شود و شبانه روز در پي اصلاح 
امور و انجام اقدامات پيشگيرانه باشند. آيا مسئولان كشور، دستگاه ها 
و سازمان هاي مسئول، در خصوص پيشگيري از آسيب هاي اجتماعي، 
همگي به درستي و به هنگام به وظايف خود عمل مي كنند؟ براي پاسخ 
به اين پرسش، بايد به اين سؤال جواب داد كه آيا آسيب ها و چالش هاي 
اجتماعي در يك دهه گذشته، روند افزايشي يا كاهشي داشته است؟ 

پاسخ سؤال دوم واضح است. 
متأسفانه در كشور ما، طي يك دهه گذش��ته، آسيب ها و چالش هاي 
اجتماعي به ش��كل نگران كننده و به صورت بي س��ابقه، روندي رو به 
افزايش داشته است. افزايش بي سابقه آسيب ها و چالش هاي اجتماعي، 
دليل قاطعي بر كوتاهي برخي مسئولان و دستگاه هاي اجرايي كشور 
نسبت به انجام وظايف شان مي باشد. مسئولان و كارگزاران نظام، بايد 
به خود آيند و با ديدن حوادث دلخراشي كه هر از چندي در كشور رخ 
مي دهد، خواب را به خود حرام دانسته، به جاي پرداختن به حاشيه ها و 
سرگرم شدن به امور فرعي، براي ريشه كني عوامل پديدآيي آسيب هاي 
اجتماعي مجاهدت ش��بانه روزي نمايند. به طور قطع مجاهدت هاي 
مخلصان��ه در اين حوزه ج��واب خواهد داد، امروز در ه��ر حوزه اي كه 
مجاهدت هاي مخلصانه وجود دارد، نتيجه مطلوب مشاهده مي شود. 
يكي از اين حوزه ها، ح��وزه تأمين امنيت ملي اس��ت. مجاهدت هاي 
مخلصانه مدافعين حرم و نيروهاي نظامي و انتظامي در سراسر كشور 
خصوصاً در مناطق مرزي ش��مال غرب و جنوب شرق، چنين امنيت 
پايداري را پديد آورده است. اگر همين نوع مجاهدت هاي مخلصانه در 
عرصه و حوزه مبارزه با آسيب هاي اجتماعي شكل بگيرد، به طور قطع 
آسيب هاي اجتماعي در كشور روند كاهش��ي پيدا خواهد كرد. شرط 
مجاهدت در اين حوزه، احساس مس��ئوليت و توجه به مسائل اساسي 
است. شرط مجاهدت در اين حوزه، آن است كه مسئولان و كارگزاران 
در دستگاه هاي اجرايي كشور و ديگر دستگاه هاي مرتبط با آسيب هاي 
اجتماعي، به جاي سرگرم شدن به حاشيه ها و مسائل سياسي فرعي، 
آسيب هاي اجتماعي و اولويت داري چون، اعتياد، حاشيه نشيني، طلاق، 
مفاسد اخلاقي و اجتماعي را در كانون توجه خود  قرار دهند. هر يك از 
اين آسيب هاي چالش ساز، مي تواند زمينه ها و بسترهاي شكل گيري 

پرونده هاي قتل و جنايت را پديد آورد. 
اگر اين آسيب ها روند رو به افزايش در كشور دارند، دليل آن كوتاهي 
مس��ئولان در مبارزه و ريش��ه كني و يا مهار عوام��ل پديد آورنده   اين 
آسيب ها است. مبتني بر تحقيقات دقيق علمي، در پديدآيي آسيب هاي 

مذكور، چهار عامل اصلي زير ايفاي نقش مي كنند:
1� وضعيت اقتصادي كشور )بيكاري، فقر، شكاف هاي طبقاتي و ...(

2 � تهاجم فرهنگي و رسانه اي دشمن 
3 � ضعف كارايي در مديريت فرهنگي كشور 

4 � توسعه فضاي مجازي و شبكه هاي اجتماعي.
سؤال اين اس��ت كه آيا همه مس��ئولان كش��ور و خصوصاً مسئولان و 
دستگاه هاي مرتبط با اين عوامل، با رويكرد كاهش آسيب هاي اجتماعي 
به صورت جدي به وظايف خود عمل مي كنند؟ آيا مسئولان كشور براي 
حل مشكلات اقتصادي، به صورت جدي به دنبال تحقق اقتصاد مقاومتي 
هستند؟ دردمندانه بايد گفت، برخي از مس��ئولان اساساً اعتقادي به 
اقتصاد مقاومتي ندارند! اگر اعتقاد داشتند، بايد در دوره مسئوليت خود، 
هرآنچه را كه از سوي رهبر معظم انقلاب اسلامي در باب اقتصاد مقاومتي 
بيان ش��ده، مو به مو اجرا مي كردند. آيا مسئولان ما اينگونه عمل كرده 
و مي كنند؟ از باب مشت نمونه خروار است، يك نمونه غيرقابل خدشه 
را از عملكرد مسئولان مثال مي زنم. مصرف توليدات داخلي، حمايت از 
كار و سرمايه ايراني، حمايت از اشتغال و جلوگيري از واردات كالاهايي 
كه امكان توليد آن در داخل وجود دارد؛ از نكات كليدي مورد اشاره مقام 
معظم رهبري در بحث اقتصاد مقاومتي در سال هاي گذشته بوده است. 
معظم له بر همين اساس، سال جاري را، سال »اقتصاد مقاومتي � اشتغال 
و توليد« نامگذاري فرمودند. به رغم اين تأكيدات، برخي از مس��ئولان 
متأس��فانه در جهت ديگر حركت مي كنند. نمون��ه اش همان دخترك 
مظلوم و بيكار وزير اس��ت. وزيري كه بايد رويكرد اصلي وزارتخانه اش، 
فرهنگ سازي در كش��ور براي مصرف توليدات داخل باشد و به كمك 
توليدكنندگان داخلي با فرهنگ س��ازي بيايد، به صورت خانوادگي با 
تأسيس شركت و گرفتن نمايندگي انحصاري از يك توليدكننده اروپايي، 
به واردات لباس هاي بچگانه مبادرت مي ورزند. آن مقام مسئول بالاتر هم 
در دفاع از اين كار، آن مطالب را در مناظره ها بيان مي دارد! اما يك لحظه 
فكر كفايت مي كند تا فهميده شود، با صاحب كار شدن اين دختر مظلوم 
وزير با كيفيت گفته شده، چگونه هزاران نفر در تهران و ديگر شهرها، كار 
خود را از دست مي دهند. چرا بسياري از توليدي هاي پوشاك داخلي كه 
هر كدام روزي صدها و دهها كارگر و دوزنده داشتند، اكنون يا تعطيل 
شده يا كارگران آنان به يك دهم رسيده است؟ دليل و جواب، با آن مثال 
كه مشت نمونه خروار است، روشن مي باشد. حال با بيكار شدن اين افراد، 

چه آسيب هاي اجتماعي كه پديد نمي آيد؟
اما مثال ديگر، در اين يادداشت به حوزه مس��ائل فرهنگي، ماهواره و 
شبكه هاي اجتماعي و اينترنت اختصاص مي يابد. اكنون از افتخارات 
مسئولان دولتي، توسعه شبكه هاي اينترنتي و آسان كردن دسترسي ها 
تا اعماق روستاها به اينترنت اس��ت. هيچ كس با اصل اينترنت مخالف 
نيست، لكن بحث بر سر آن اس��ت كه چرا بي حساب و كتاب و صرفاً با 
هدف بهره برداري سياسي اين قبيل كارها انجام مي شود و به آسيب هاي 
اجتماعي ناشي از آن توجه نمي شود. در قضيه ستايش در پاكدشت كه 
موضوعي دلخراش و جنايتي هولناك بود، مشخص شد كه عامل اين 
جنايت، مدت ها فيلم »پورنو« مي ديده و در نهايت با تحريك شدن از 

طريق ديدن اين فيلم ها، به آن جنايت دست مي زند.
 جالب است كه اكنون برخي از مسئولان كشور، دخالت حاكميت در 
اين امور را، دخالت در زندگي شخصي مردم و نقض حقوق شهروندي 
قلمداد مي كنند! اما غافل از اينكه اين روندها، چه آسيب ها و چالش هاي 
اجتماعي را پديد م��ي آورد؛ چالش هايي كه بعض��اً منجر به معضلات 
بزرگ براي مردم و حاكميت مي شود. به طور قطع اين قبيل مسئولان 
و كارگزاران سهمي بزرگ در پديدآيي اين آسيب ها و پيامدهاي ناشي 

از آن دارند. 
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آمليلاريجاني:قضاتباامكاناتموجودكارجهاديميكنند

هرگز  منکر کاستی های دستگاه قضايي  نيستيم 

رئيسقوهقضائيهرسيدگيبهبيشاز15ميليون
پروندهقضاييدرسال95رابسيارفراترازميزان
استانداردهايبينالملليدانستوگفت:باتوجهبه
كمبودامكانات،اعتباراتونيرويانسانيودرعين
حالارائهميليونهاخدمتسالانهازسويدستگاه
قضاييبهمردم،بايدگف�تكهقضاتوكاركنان
قوهقضائيهواقع�اًكارجهاديانج�امميدهند.
به گزارش اداره كل روابط عمومي قوه قضائيه، آيت الله 
آملي لاريجاني در جلسه مسئولان عالي قضايي طي 
سخناني گفت: در جهاني زندگي مي كنيم كه عده اي 
در تلاش هستند تصويري غلط و انحرافي از اسلام را 
پراكنده كنند و قومي كه وحشي گري آنان در تاريخ 
بي نظير است خود را منتسب به اسلام مي كنند و از 
س��وي ديگر برخي نظير حكام سعودي و اذناب آنها 
خود را مروج دين اسلام مي دانند. در چنين فضايي، 

كلمات و معارف حقه اهل بيت عليهم السلام، فرصتي 
عظيم در برابر قرائت جاهلي و انحرافي از اسلام است و 
شيعيان با تمسك به اين معارف والا كه متصل به منبع 
وحي و واجد وجهه عقلاني، منطقي و عمق ديني و 
معنوي است، در برابر قرائت ها و برداشت هاي انحرافي 

از اسلام سخنان مهمي براي مطرح ساختن دارند. 
رسيدگیبهپروندهها

فراترازاستانداردجهانیاست
آيت الله آملي لاريجاني در بخش ديگري از سخنان 
خود با اشاره به برگزاري مراس��م هفته قوه قضائيه، 
ميزان خدمات دس��تگاه قضايي به مردم را بس��يار 
گسترده و حجيم عنوان كرد و افزود: اين خدمات بايد 
به شكلي واقعي و ملموس براي مردم اطلاع رساني 
ش��ود. وي گفت: انتظار اين اس��ت كه مردم عزيز ما 
بدانند كه بسياري از كاستي هاي موجود در دستگاه 

قضايي كه هرگز منكر آنها نيستيم، ريشه در بيرون 
دس��تگاه قضايي دارند. عدم ام��كان جذب قاضي و 
كارمند به تعداد كاف��ي و همچنين عدم اختصاص 
اعتبارات مناس��ب از حيطه اختي��ارات قوه قضائيه 

خارج است. 
 رئيس قوه قضائيه با بيان اينكه با اين سطح از اعتبارات، 
امكانات و نيروي انساني واقعاً بايد گفت كه كاركنان 
دستگاه قضايي كاري جهادي انجام مي دهند، اظهار 
كرد: دادگستري جمهوري اس��لامي در سال 95 به 
15 ميليون و 300 هزار پرونده رسيدگي كرده است 
كه اين ميزان بسيار فراتر از استانداردهاي بين المللي 
است. نظير چنين خدمات گسترده اي در همه مراجع 
قضايي و سازمان هاي تابعه قوه قضائيه به مردم شريف 
كشورمان ارائه شده است كه اشاره به آنها زمان زيادي 

را مي طلبد.

انتقادهابايددقيقومنصفانهباشد 
آيت الله آملي لاريجاني با بيان اينكه انجام كارهاي 
بزرگ به رغم امكانات كم، نوعي شجاعت به شمار 
مي آي��د، خدم��ات س��ازمان هايي نظير س��ازمان 
زندان ها، پزش��كي قانوني، س��ازمان بازرسي كل 
كش��ور، ش��وراهاي حل اختلاف و مراجعي مانند 
ديوان عالي كش��ور و ديوان عدال��ت اداري را مورد 
اشاره قرار داد و تصريح كرد: تمام اين خدمات كه با 
وجود كمبودهاي بسيار ارائه مي شود بايد به اطلاع 
مردم برسد و از طرفي خود ما هم بايد براي جبران 
كاستي ها تلاش كنيم. البته برخي تخلفات هم در 
قوه قضائيه وج��ود دارد و ما هرگز وجود تخلفات را 
انكار نكرده ايم منتها عده اي با ترسيم يك تصوير ايده 
آل در فضايي تخيلي از دستگاه قضايي مي گويند كه 
قوه قضائيه با نقطه مطلوب فاصله بسياري دارد. ما 
هم معتقديم كه دستگاه قضايي از جايگاه واقعي اش 
در قانون اساسي و شرع فاصله دارد اما ارزيابي دقيق 
و منصفانه عملكردها بايد با درنظر داش��تن ميزان 
امكانات و توانايي ها صورت گيرد. رئيس قوه قضائيه 
افزود: گاهي برخي ارزيابي ها بس��يار عجيب است. 
به عنوان مث��ال مي گويند افزايش تع��داد قاضي و 
كارمند، مشكلي را حل نمي كند و بايد به بحث هاي 
پيشگيرانه توجه داشت. موضوع پيشگيري را ما هم 
قبول داريم و تش��كيل يك معاونت در اين حوزه از 
اولين كارهايي بود كه انج��ام داديم منتها تا زماني 
كه بحث پيش��گيري به صورت فراقوه اي و فرهنگ 
عمومي درنيايد تأثير مطلوبي را شاهد نخواهيم بود. 
در چنين شرايطي نمي توانيم دعاوي و پرونده هاي 
مردم را معطل بگذاري��م و بگوييم منتظر به نتيجه 

رسيدن سياست هاي پيشگيرانه هستيم.
 آيت الله آملي لاريجاني خطاب به مسئولان عالي، 
مديران، قضات و كاركنان دس��تگاه قضايي بر لزوم 
پذيرش كاستي ها و ريشه يابي آنها و همچنين رفع 

فوري آنها تأكيد كرد. 
رئيس قوه قضائيه همچنين با تأكيد بر لزوم عمل به 
توصيه هاي رهبر معظم انقلاب از سوي همه اركان و 
نيروهاي دستگاه قضايي گفت: اميدواريم اين توصيه ها 
از طريق مسئولان عالي و مديران اجرايي از مسيرهاي 
مختلف به ويژه در عرصه هاي مربوط به احياي حقوق 

عامه و نظارت ها بيش از پيش دنبال شود. 

مس�ئولروابطعموميكلس�پاهباتأكيدبر
لزوماطلاعرسانيفعاليتهايحوزهسازندگي
سپاهمانندعرصههايدفاعيتصريحكرد:اگر
آنطوركهدرحوزهموشكيوشليكموشك
بهس�ويمواضعداعشاطلاعرسانيكرديم،
درعرصهس�ازندگيني�زعملكني�م،ملت
ايرانبااقداماتس�پاهدراينح�وزهبيشاز
پيشآشناش�دهوآنراتحس�ينميكنند.
به گزارش سپاه نيوز، سردار سرتيپ دوم پاسدار 
رمضان شريف، سخنگو و مسئول روابط عمومي 
كل سپاه در سومين همايش و كارگروه تخصصي 
روابط عمومي قرارگاه سازندگي خاتم الانبيا)ص( 
با اش��اره به نق��ش و جاي��گاه رواب��ط عمومي و 
اطلاع رس��اني در فعاليت ه��اي س��پاه گفت: در 
س��ال هاي اخير، با پيش��رفت عل��م و فناوري و 

گسترش رسانه ها از س��ويي و نيز طيف گسترده 
هجمه هايي كه از س��وي معاندين و دش��منان 
انقلاب اس��لامي عليه نظ��ام و نهادهاي انقلابي 
همچون سپاه صورت مي پذيرد، اهميت و جايگاه 
اطلاع رس��اني و روابط عمومي در سپاه بيش از 

پيش نمايان مي شود. 
سردار شريف با اشاره به اقتدار سپاه در عرصه هاي 
دفاعي، به ويژه در حوزه موشكي و جايگاه موضوع 
اطلاع رس��اني در برجسته س��ازي اين نمادهاي 
عزت آفرين، تصريح كرد: به طور مثال در حمله 
موشكي سپاه به مراكز فرماندهي تروريست هاي 
تكفيري كه اخيراً صورت گرفت، با انجام اقدامات 
رسانه اي و اطلاع رساني دقيق، آحاد ملت ايران 

عملكرد مقتدرانه سپاه را تحسين كردند. 
س��خنگوي س��پاه با مقايس��ه س��مت و سوي 

هجمه هاي دشمنان به سپاه در گذشته با مقطع 
كنوني، با بيان اينكه هجمه سياس��ي عليه سپاه 
ديگر نخ نما شده اس��ت، تصريح كرد: در گذشته 
هجمه ها عليه س��پاه ب��ه طور عم��ده در حوزه 
سياس��ي و نظامي بود، اما امروز ب��ه دليل توان 
بازدارنده و اقتدار دفاعي ما كه دوست و دشمن به 
آن اذعان دارند، اين هجمه ها متوجه فعاليت هاي 
عرصه سازندگي شده و با كليد واژه »ورود سپاه 

به عرصه اقتصادي« دنبال مي شود.
 وي افزود: امروز ش��اهديم كه رسانه هاي معاند 
و متأس��فانه برخي در داخل كشور، فعاليت هاي 
س��پاه را در عرصه س��ازندگي اقتصادي و با نگاه 
منفعت طلبان��ه معرفي مي كنن��د، در حالي كه 
حضور و نقش آفريني س��پاه در اي��ن عرصه تنها 
با هدف خدم��ت به مردم و س��ازندگي و آباداني 

ايران اسلامي صورت گرفته و سپاه هيچ گونه نگاه 
كاس��بكارانه اي را در اين عرصه دنبال نمي كند. 
مس��ئول روابط عمومي كل س��پاه ب��ا تأكيد بر 
لزوم اطلاع رساني فعاليت هاي عرصه سازندگي 
همچون عرصه ه��اي دفاعي تصريح ك��رد: اگر 
آنطور كه در حوزه موش��كي و ش��ليك موشك 
به س��وي مواضع داعش اطلاع رس��اني كرديم، 
در عرصه س��ازندگي نيز عمل كنيم، ملت ايران 
با نقش پذي��ري و اقدامات و نيز دس��تاوردهاي 
ارزنده اي كه سپاه در حوزه سازندگي براي كشور 
به ارمغان آورده است، بيش از پيش آشنا شده و 
اينگونه اقدامات را كه محصولي جز آسايش مردم 
را در پي ندارد، تحس��ين مي كنند و بدخواهان 
ديگر نمي توانن��د از اين طريق به س��پاه هجمه 

وارد كنند. 

حال فريدون بد شد
دس�تيارويژهوب�رادررئيسجمهوريب�هدليلبالابودنفش�ار
خوندربخشجراحيقلببيمارس�تانيدرتهرانبس�تريشد.
به گزارش ايسنا، حسين فريدون كه از روز ش��نبه در بازداشت به سر 
مي برد ظهر ديروز در جلس��ه بازپرس��ي تعادل خود را از دست داد و   
با خودروي آمبولانس از دادسرا خارج ش��د. وي عصر ديروز در بخش 
جراحي قلب بيمارستاني در تهران تحت مراقبت پزشك قرار گرفت و 

خانواده فريدون نيزدر  بيمارستان حضور داشتند. 
سخنگوي قوه قضائيه در نشس��ت خبري خود اعلام كرده بود كه روز 
شنبه حس��ين فريدون به اتهام مس��ائل مالي احضار و به دليل عجز از 

توديع وثيقه تعيين شده به زندان منتقل شده است.   
در س��اعات پايانی ديروز اعلام ش��د دادگاه با قبول وثيقه ای حس��ين 

فريدون حكم آزادی او را صادر كرد. 

آيت الله جنتي:  شوراي نگهبان
 تحت تأثير فشارها و تهديدها  قرار نمي گيرد

م�اب�رمواض�عخ�ودپافش�اريك�ردهوازمواضعم�انعدول
نميكني�موتحتتأثي�رتهديدهاوامث�الآنق�رارنميگيريم.
به گزارش مهر، آيت الله احمد جنتي، دبير شوراي نگهبان اظهار كرد: 
هماهنگي كاملي ميان اعضاي اين شورا وجود دارد و از خودمان دغدغه 
داخلي نداريم؛ ما بر مواضع خود پافشاري كرده و از مواضع مان عدول 

نمي كنيم و تحت تأثير تهديدها و امثال آن قرار نمي گيريم.
 وي افزود: بعضي ها حرف هايي مي زنند كه ما اينها را تحمل مي كنيم 
البته چاره اي نداريم بايد تحمل كنيم و به آنان سلام مي كنيم. برخي 
نيز مطالبي مي گويند ك��ه نمي دانيم تا چه حد دق��ت مي كنند، آنان 
مي خواهند همه مس��ائل ش��وراي نگهبان را گردن م��ن بيندازند، در 
حالي كه اين ش��ورا 12 عض��و دارد و بنده فقط يك عضو آن هس��تم. 
آيت الله جنتي گفت: كساني كه درباره عملكرد ما حرف دارند گوش ما 
آماده شنيدن است، نامه بنويس��ند تا جواب بدهيم، حتي حاضريم به 
شكل حضوري با يكديگر گفت وگو كنيم، تلفني هم مي توانند مطالب 

را بيان كنند. 
دبير شوراي نگهبان افزود: فردي اخيراً نامه اي نوشته بود كه در يكي از 
نشريات ديدم، شوراي نگهبان نظري داده بود كه به ضرر اين فرد تمام 
ش��ده بود، زيرا منافعي داشته و مي خواس��ته در قانون تأمين شود اما 

شوراي نگهبان آن را رد كرده بود. 
وي اضافه كرد: اينها خيال كردند كه ش��وراي نگهبان منافع آنان را به 
خطر انداخته اس��ت و حمله به مرا آغاز كرده بودند و مدعي شدند كه 
ما حقوق فراواني مي گيريم و با توجه به مس��ئوليت هاي مختلف بنده 
پرسيده بودند بابت هر يك از اين سمت ها چقدر حقوق مي گيرم، حتي 
س��وال كرده بودند كه بابت جايگاه امام جمعه ته��ران چقدر دريافت 
مي كنم. آيت الله جنتي گفت: به اين آقا مي گويم كه من فقط از يك جا 

حقوق مي گيرم؛ خيالتان راحت باشد. 
وي با ابراز خرسندي از ايستادگي ش��وراي نگهبان بر مواضع شرعي و 
قانوني اش ابراز اميدواري كرد كه خداوند و مردم از ايستادگي و عملكرد 

اين شورا رضايت داشته باشند. 

روايتنقويحسينيازجلسهكميسيونامنيت
وزير دفاع: صلح و امنيت 

در سايه قدرت به دست مي آيد
س�خنگويكميس�يونامنيتمل�يوسياس�تخارجيمجلس
شوراياسلامينشستاينكميسيونباوزيردفاعراتشريحكرد.
سيدحسين نقوي حسيني در گفت و گو با خبرگزاري خانه ملت، با 
اشاره به جلسه كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي گفت: سردار 
دهقان وزير دفاع و پشتيباني نيروهاي مسلح و معاونين و همكارانشان 
در جلسه حضور يافتند ابتدا وزير دفاع عنوان كرد كه صلح و امنيت در 
سايه قدرت به دست مي آيد و موفقيت كشور در پيشبرد راهبردها در 
گرو قدرت و توانمندي نظامي است. همانگونه كه اثر آن را در تحولات 
منطقه شاهد هستيم. علت مانع س��ازي امريكايي در مقابل افزايش 
قدرت جمهوري اسلامي ايران نيز به همين جهت است. اين نماينده 
اظهار داشت: سردار دهقان ادامه داد كه به لطف خدا امروز براي رشد 
توان و توسعه قدرت نظامي و موشكي به بيرون از كشور اتكا نداريم و 

بنابراين با تحريم نمي توانند جلوي آن را بگيرد.
 وزير دفاع افزود: ما طي سال هاي اخير توانستيم عناصر اقتدار آفرين 
جمهوري اسلامي ايران را با برنامه اي دقيق و سرمايه گذاري جدي 
دنبال كنيم. در حوزه توس��عه موش��كي، در بخش هاي ماندگاري 
سوخت، افزايش س��رعت، مس��افت، دقت و قدرت تخريب آنها به 

پيشرفت هاي بسيار بالايي رسيده ايم. 
نقوي حسيني تأكيد كرد: به گفته وزير دفاع برد كروزهاي دريايي 
را افزايش داده ايم، ماندگاري موشك ها را ارتقا داده ايم. موشك هاي 
ضد زره و موش��ك هاي هدف ي��اب را با قابليت بس��يار ب��الا توليد 
مي كنيم. دهق��ان گفت ك��ه در ح��وزه پدافندي، با بومي س��ازي 
سيستم ها، دس��تاوردهاي خوبي داش��تيم. در دريا نيز از قايق هاي 
تندرو و ناوكروزهاي دريايي پيشرفت هايي كرده ايم و توسعه ساخت 
ناوشكن ها و زيردريايي ها در دستور كار ما است. در هوا نيز روي انواع 
هواپيماها و پرنده ها كار كرديم. در صنايع الكترونيك، تحولات قابل 
توجهي رخ داده است و جمهوري اسلامي ايران امروز انواع رادارهاي 

نظامي و غيرنظامي را توليد مي كند. 

يكنمايندهخواستارشفافسازيدولتشد
باز توليد حقوق هاي نجومي با دور زدن قانون

دولتبايددرخصوصاخباريمبنيبرفراهمش�دنشرايطبراي
پرداختمجددحقوقهاينجوميبهصورتشفافپاسخگوباشد.
غلامعلي جعف��رزاده ايمن آبادي، عضو كميس��يون برنام��ه، بودجه و 
محاسبات مجلس شوراي اسلامي در گفت و گو با خبرگزاري خانه ملت 
گفت: در رسانه ها اخباري منتشر شده مبني بر اينكه دولت مصوبه اي 
داشته كه تبصره تعيين سقف حقوق براي كاركنان شركت هايي مانند 

شركت نفت و بانك مركزي برداشته و به تصويب رسيده است.
 نماينده مردم رشت در مجلس شوراي اس��لامي ادامه داد: اينكه در 
فروردين ماه براس��اس مصوبه اي س��قفي براي حقوق تعيين شود و 
در تيرماه اين مصوبه نقض ش��ود، دغدغه ج��دي در زمينه پرداخت 
حقوق هاي نجومي ايجاد مي كند، كه قابل قبول نيست. اين نماينده 
مردم در مجلس دهم افزود: دولت بايد به صورت شفاف بيان كند به 
چه نحوي قصد دارد از پرداخت مجدد حقوق هاي نجومي جلوگيري 
كند، به دليل اينكه موضوع پرداخت حقوق هاي نجومي احساس��ات 

مردم جامعه را جريحه دار كرد. 
وي با اش��اره به اين موضوع كه در قانون برنامه ششم توسعه شرايط 
پرداخت حقوق متعارف وجود دارد، گفت: دولت بايد با رصدهاي خود 
مانع از تكرار اتفاقات تلخي مانند پرداخت حقوق هاي غيرمتعارف شود. 
جعفرزاده ايمن آبادي تصريح كرد: دولت باي��د در خصوص اخباري 
مبني بر فراهم شدن شرايط براي پرداخت مجدد حقوق هاي نجومي 
به صورت شفاف پاسخگو باشد و در اين رابطه اطلاع رساني كند. عضو 
كميسيون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامي يادآور 
شد: دولت بايد مانع از دور زدن قانون براي پرداخت مجدد حقوق هاي 
نجومي شود به دليل اينكه نجومي بگيران، علاوه بر دريافت هاي كلان 

از مردم طلبكار نيز مي شوند. 

دكتر يدالله جواني 

     قضائی

     خبر    

شمخانيدرمخالفتباهمهپرسياقليمكردستانعراق:

طرح هاي استعماري نبايد اجازه تحقق پيدا كنند

مسئولروابطعموميكلسپاه:
سپاه در عرصه سازندگي هيچ گونه نگاه كاسبكارانه ندارد

     نگاه 

دبيرش�ورايعاليامنيتمليبااش�ارهبهزمزمههاييمبني
ب�ربرگ�زاريهمهپرس�يدراقليمكردس�تانع�راقگفت:
اگرچهممكناس�تظاه�راينموض�وعجذابباش�دامادر
حقيق�تموجبان�زواوفش�اربركرده�ايع�راقوتضعيف
كردس�تانودرنهاي�تكلكش�ورع�راقخواه�دش�د.
به گزارش ايرنا، علي شمخاني، نماينده مقام معظم رهبري و دبير 
شوراي عالي امنيت ملي كش��ورمان عصر ديروز در ديدار كسرت 
رس��ول، معاون اول دبي��ر كل اتحاديه ميهني اقليم كردس��تان و 
ملابختيار رئيس دفتر سياس��ي اين اتحاديه، پيروزي بر داعش و 

آزادسازي موصل را نويد دهنده آينده بهتر براي عراق يكپارچه و 
غلبه بر فتنه هاي خارجي براي ايجاد انشقاق در اين كشور دانست. 
وي افزود: عراق امن، باثبات و متح��د، تأمين  كننده امنيت پايدار، 
ثبات و پيشرفت اين كش��ور بوده و مجموعه كشورهاي دوست و 

خيرخواه عراق بايستي پشتيبان اين رويكرد باشند.
  ش��مخاني با اش��اره به زمزمه هايي مبني بر برگزاري همه پرسي 
در اقليم كردس��تان عراق گف��ت: اگر چه ممكن اس��ت ظاهر اين 
موضوع جذاب باشد اما در حقيقت موجب انزوا و فشار بر كردهاي 
عراق و تضعيف كردستان و در نهايت كل كشور عراق خواهد شد. 

دبير شوراي عالي امنيت ملي خاطر نش��ان كرد: پيگيري موضوع 
برگزاري همه پرسي براي جدايي و ايجاد انشقاق در ملت عراق به 
لحاظ حاشيه اي بودن و عدم پاسخگويي به هيچ يك از اولويت ها و 
نيازهاي واقعي مردم با تدبير و سياست مسئولان عراق همخواني 
ن��دارد.  وي با بي��ان اينكه خواس��ت برخي كش��ورهاي منطقه و 
فرامنطقه اي، تضعيف عراق و كشورهاي بزرگ در غرب آسياست، 
تصريح كرد: با هوشياري و در نظر داشتن منافع ملي و منافع جهان 
اسلام نبايد اجازه داد اين طرح هاي استعماري و وارداتي همچون 

خاورميانه بزرگ محقق شود.

ژه
وی

واكنشمطهريبهحادثهمترويتهران
 

علي مطهري، نايب رئيس مجلس شوراي اسلامي خواستار 
تشويق پليسي شد كه ضارب حادثه متروي شهرري را با گلوله 
هدف قرار داده و گفته حتي اگر اين فرد زنده مي ماند، به دليل 
ترساندن مردم با سلاح )سرد( محارب و حكمش اعدام بود. 

مطهري در اينس��تاگرام خود با عنوان »لزوم تش��ويق سه 
جوانمرد« مي نويس��د:  »حادثه ايستگاه متروي شهرري كه 
طي آن يك روحاني مصدوم و ضارب ش��رور كشته شد سه 
تشويق را ضروري س��اخته است، تش��ويق دو جواني كه به 
كمك روحاني مظلوم ش��تافتند و بي تفاوت نماندند و ديگر 
پليسي كه به موقع عكس العمل نشان داد. حتي اگر ضارب 
عربده كش زنده مي ماند، حك��م او اعدام بود زيرا مطابق فقه 
اسلام كسي كه با سلاح گرم يا س��رد مردم را ارعاب و اخافه 
كند و رعب و ترس در جامعه ايجاد نمايد محارب ش��مرده 
مي شود و حكم او اعدام است. مسئولان خوب است اين سه 

تشويق را انجام دهند.«
جالب اينكه مطهري كه در مباحث اجتماعي قائل به اعدام 
چنين فردي است، در مباحث سياسي و آشوب هاي 88 نظر 
ديگري دارد؛ آيا هشت ماه آشوب قدر چند دقيقه عربده كشي 

و مضروب كردن مردم نيست؟!

حداقلادبتانبهازدولتتانباشد!
 

رسانه هاي اصلاح طلب و بعضاً فعالان سياسي شان اين روزها 
به بهانه هاي مختلف هم را مي نوازند؛ يكي به دفاع از روحاني، 
ديگري به حمايت از عارف. يكي به عارف بد و بيراه مي گويد و 
آن ديگري به كساني كه عارف را سهم خواه مي دانند. حجم و 
سطح بدوبيراه ها بالاست و براي كسي كه بيرون گود اين دعوا 
نشسته و مشغول تماشاست، اين سوال را به وجود مي آورد 
كه شما با خودتان اينگونه ايد، آيا اصولگرايان و منتقدان دولت 
حق نداشتند كه ادبيات شما را توهين آميز و رفتارتان را تند 
مي دانستند؟! حداقل در دعواي درون گروهي خودتان ادب 
را رعايت كنيد و مدام ناسزا و تهمت خرج همديگر نكنيد كه 

شعار »ادب مرد به از دولت اوست« باورمان بشود!
انتقادتندروزنامهجمهوريازاصلاحطلبان

 
 دعواه��ا و جدل هاي اين روزهاي اص��لاح طلبان با يكديگر 
بر سر س��هم خواهي از كابينه و نيز بر سر اينكه گزينه  كدام 
جريان شهردار پايتخت ش��ود، صداي روزنامه جمهوري را 
درآورد و اين روزنامه در يادداشتي تند نوشت: »با شما هستم 
حضرات اصلاح طلب، با اين شتاب به كجا مي رويد؟ شمايان 
كه در ادع��ا از همه سياس��تمداران عالم خ��ود را »وارد« تر 

مي دانيد اما چنين س��اده »وارد« دعواهايي مي ش��ويد كه 
بچه ها هم از بس بچگانه است از آن پرهيز مي كنند! اين چه 
ماجرايي است كه راه انداخته اند چند تن از حضرات؟ پنجه 
در صورت هم مي كشند و نمي دانند انگار كه رد پنجه براي 

هميشه مي ماند.«
روزنامه جمهوري اس��لامي در ادامه در م��ورد تكرار تجربه 
انحلال ش��وراي ش��هر اول تهران به دليل اختلافات درون 
گروهي اصلاح طلبان هشدار مي دهد: »يكي به اين مدعيان 
دليل راه بودن بگويد »راه را گم كرده ايد«. بگويد اين راه كه 
مي رويد به تركستان هم نمي رسد بلكه به بعد از شوراي اول 
تهران ختم مي شود. مي دانيد كه چه شد و سهم شمايان در 
آنچه اتفاق افتاد گاه از خود نقش آفرينان ماجراها اگر بيشتر 

نبود، كمتر هم نبود.«
اين يادداشت در ادامه از بزرگان اصلاحات مي خواهد كه اين 
آتش را خاموش كنند؛ اما خود نويسنده هم در ميانه همين 
دعواست: »به اين نوجوانان سياسي بگوييد خويشتندار باشند 
و زبان در كام گيرند كه راه و رسم اصلاح و اعتدال نه اين است 
كه مي روند و انجام مي دهند. كسي هم خود را طلبكار نداند و 
ديگري هم سخنگوي خود خوانده نشود كه خودخوانده ها در 
هيچ كجاي جهان تجربه خوبي به جا نگذاشته اند و گاه شانه 

به شانه خودسرها مي شوند.«

خبرگزاریميزان


